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P R  O  T  O  K  Ó  Ł     Nr XII/2015 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  28 października 2015 r. 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zwierzynie 

         

 

           Na 15 radnych na Sesji RG obecni byli wszyscy radni. 

Ponadto udział w Sesji RG wzięli : 

1. Tomasz Marć – Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy Zwierzyn 

3. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 

4. Wiesława Kowalewska – Inspektor ds. budownictwa i gospodarki przestrzennej w UG 

Zwierzyn 

5. Mateusz Ostapiuk – Inspektor ds. zamówień publicznych i dróg w UG Zwierzyn 

6. Sołtysi wsi wg załączonej do protokołu listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

1) Otwarcie XII zwyczajnej sesji i stwierdzenie quorum.  

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4) Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

5) Informacja przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn z dokonanej analizy oświadczeń 

majątkowych radnych za 2014 rok. 

6) Informacja Wójta Gminy Zwierzyn z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych za 

2014 rok pracowników samorządowych oraz osób zobowiązanych do ich złożenia. 

7) Informacja Urzędu Skarbowego o dokonanej analizy oświadczeń majątkowych radnych                                

i pracowników samorządowych oraz osób zobowiązanych do ich złożenia z terenu gm. 

Zwierzyn. 

8) Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na przejęcie od Agencji Nieruchomości Rolnych na mienie Gminy 

Zwierzyn nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym i gospodarczym 

położonej w obrębie Rzekcin stanowiącej działkę nr 32/4 o powierzchni 0,3082 ha, 

b) wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości niezabudowanej stanowiącej 

działkę położoną w obrębie Gościmiec, oznaczoną numerem ewidencyjnym 444/5, 

c) wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości niezabudowanej stanowiącej 

działkę położoną w obrębie Górki Noteckie oznaczoną numerem ewidencyjnym 74, 

d) określenia stawek opłat za wynajem pomieszczeń dydaktycznych w publicznych 

placówkach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Zwierzyn,  

e) zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok, 

f) zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

9) Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i 

zapytania radnych. 

10) Interpelacje, wnioski i zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i 

zapytania sołtysów. 

11) Wolne wnioski i informacje. 

12) Zamknięcie XII zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 
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1. Otwarcie XII zwyczajnej sesji i stwierdzenie guorum. 

 

             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 13
10 

otworzył Mirosław Gniewczyński 

przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn i stwierdził, że na 15 radnych Rady Gminy Zwierzyn 

na sali obrad obecnych jest 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 

osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności 

radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu.  

 

Następnie przewodniczący RG powitał radnych i zaproszonych gości. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn przedstawił porządek obrad 

i poinformował, że w ramach autopoprawki wprowadził  do porządku obrad po punkcie 8b 

punkt 8c. Następnie zapytał, czy jest wniosek ze strony radnych odnośnie wprowadzonej 

autopoprawki oraz zmiany porządku obrad. Radni nie zgłosili wniosku o zmianę porządku 

obrad.  

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poddał pod głosowanie porządek obrad z 

wprowadzoną autopoprawką. Porządek obrad radni przyjęli jednogłośnie, za jego przyjęciem 

głosowało 15 radnych. Następnie przewodniczący RG poinformował, że od punktu 8c 

porządku obrad następne podpunkty zmieniają się o jedną literę wyżej. 

 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

              Tomasz Marć wójt gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję.  

 

Stefania Sierocińska zapytała, w jakim projekcie będziemy uczestniczyli, jako gmina. 

 

Tomasz Marć wójt gminy odpowiedział, że szansa jest pozyskać środki z PROW-u na drogi, 

gdzie gmina musi mieć zabezpieczone 33% środków własnych. W przygotowaniu są projekty 

na termomodernizację urzędu i GOK łącznie z obejściem, projekty związane z 

wodociągowaniem, mające na celu połączenie dwóch pętli wody działających na naszym 

terenie, na boiska ogólnosportowe. Stowarzyszenia, kluby sportowe będą mogły brać udział w 

projektach miękkich. 

 

Mariusz Krzyżanowski zapytał, jakie drogi na terenie gminy  będą uwzględnione w ramach 

środków z PROW-u. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że będzie to kilka dróg: droga w Sierosławicach, która byłaby 

alternatywną do drogi powiatowej w razie budowy ronda, ul. Szkolna w Zwierzynie (sprawa 

odwodnienia), ul. Cmentarna w Górkach Noteckich w stronę cmentarza, dalszy odcinek drogi 

na Brzezince. Stwierdził, że należy pochylić się nad tymi projektami, gdyż najbardziej 

preferowane są drogi łączące samorządy. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i punkt 3. 
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4.  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji 

(informacja w załączeniu do protokołu).  

Przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego 

przewodniczący RG zamknął dyskusję i punkt 4.  

 

5. Informacja przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn z dokonanej analizy oświadczeń 

majątkowych radnych za 2014 rok. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że radni otrzymali analizę 

oświadczeń majątkowych radnych za 2014r. Następnie omówił błędy popełniane w 

oświadczeniach składanych przez radnych, informując, że nie skierował żadnego wniosku do 

Urzędu Kontroli Skarbowej ( informacja w załączeniu do protokołu). 

 

6. Informacja Wójta Gminy Zwierzyn z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych za 

2014 rok pracowników samorządowych oraz osób zobowiązanych do ich złożenia. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy przedstawił informację z dokonanej analizy oświadczeń 

majątkowych za 2014r. pracowników samorządowych oraz osób zobowiązanych do ich 

złożenia (informacja w załączeniu do protokołu). 

 

7. Informacja Urzędu Skarbowego o dokonanej analizy oświadczeń majątkowych 

radnych i pracowników samorządowych oraz osób zobowiązanych do ich złożenia z 

terenu gm. Zwierzyn. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że radni otrzymali informację 

Urzędu Skarbowego z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych radnych. Następnie 

poinformował o osobach, które nie popełniły błędów przy wypełnianiu oświadczeń 

majątkowych za 2014r.  ( informacja w załączeniu do protokołu). 

 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

   a) wyrażenia zgody na przejęcie od Agencji Nieruchomości Rolnych na mienie Gminy   

       Zwierzyn nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym i gospodarczym  

       położonej w obrębie Rzekcin stanowiącej działkę nr 32/4 o powierzchni 0,3082 ha 

 

Tomasz Marć wójt gminy poinformował, że Agencja Nieruchomości Rolnych zgłosiła się z 

wnioskiem o przekazanie nam nieruchomości w Rzekcinie, informując, że dokonał oględzin 

tej nieruchomości i stwierdził, że jest ona w dobrym stanie. Będąc właścicielami, będzie 

możliwość sprzedaży nieruchomości. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

przejęcie od Agencji Nieruchomości Rolnych na mienie Gminy Zwierzyn nieruchomości 

zabudowanej budynkiem mieszkalnym i gospodarczym położonej w obrębie Rzekcin 

stanowiącej działkę nr 32/4 o powierzchni 0,3082 ha (opinia nr 56/2015 w załączeniu do 

protokołu).  
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Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję.  

 

Stefania Sierocińska zadała pytanie, czy nieruchomość jest zamieszkała. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że mieszka w niej osoba powyżej 70 roku życia. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i stwierdził, że na sali obrad 

jest 15 radnych. Następnie poddał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie 

od Agencji Nieruchomości Rolnych na mienie Gminy Zwierzyn nieruchomości zabudowanej 

budynkiem mieszkalnym i gospodarczym położonej w obrębie Rzekcin stanowiącej działkę 

nr 32/4 o powierzchni 0,3082 ha pod głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty 

jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje 

się uchwałą Nr XII/68/2015. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

  

     b) wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości niezabudowanej stanowiącej    

         działkę położoną w obrębie Gościmiec, oznaczoną numerem ewidencyjnym 444/5, 

 

Tomasz Marć wójt gminy poinformował, że dotyczy to działki 444/5, a obok tej działki jest 

działka zabudowana p. Dąbrowskiego, który chciał urealnić granice i w trakcie tego wyszło, 

że jego łazienka jest na działce, która jest przedmiotem sprzedaży. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż części nieruchomości niezabudowanej stanowiącej działkę położoną w obrębie 

Gościmiec, oznaczoną numerem ewidencyjnym 444/5 (opinia nr 57/2015 w załączeniu do 

protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości niezabudowanej stanowiącej 

działkę położoną w obrębie Gościmiec, oznaczoną numerem ewidencyjnym 444/5 pod 

głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XII/69/2015. (Uchwała w 

załączeniu do protokołu). 

 

c) wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości niezabudowanej stanowiącej   

działkę położoną w obrębie Górki Noteckie oznaczoną numerem ewidencyjnym 74 

 

Mateusz Ostapiuk inspektor w UG poinformował, że wpłynął wniosek p. Pudełko, która 

chciała dokupić część działki bezpośrednio przylegającej do działki, na której usytuowane jest 

szambo wybudowane na potrzeby gospodarstwa, a do którego nie ma dojazdu. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż części nieruchomości niezabudowanej stanowiącej działkę położoną w obrębie 

Górki Noteckie oznaczoną numerem ewidencyjnym 74 (opinia nr 60/2015 w załączeniu do 

protokołu).  
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Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości niezabudowanej stanowiącej   

działkę położoną w obrębie Górki Noteckie oznaczoną numerem ewidencyjnym 74 pod 

głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XII/70/2015. (Uchwała w 

załączeniu do protokołu). 

 

d) określenia stawek opłat za wynajem pomieszczeń dydaktycznych w publicznych 

placówkach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Zwierzyn 

 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że projekt uchwały został wywołany 

potrzebą wynajmowania pomieszczeń szkolnych na potrzeby projektu, który będzie 

realizowany. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący Rady Gminy poinformował, że został dostarczony 

w dniu dzisiejszym nowy projekt tej uchwały, który uwzględnia wnioski Komisji Społecznej 

Rady Gminy Zwierzyn. 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie określenia stawek opłat za wynajem pomieszczeń 

dydaktycznych w publicznych placówkach, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Zwierzyn (opinia nr 55/2015 w załączeniu do protokołu). W kwestii wyjaśnienia takiego 

stanowiska komisji poinformował, że projekt uchwały był niekompletny, w pierwotnym 

projekcie było wynajem sali gimnastycznej 50 zł + VAT, dlatego komisja wydała opinię 

negatywną. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję.  

 

Jarosław Skiba zadał pytanie, czy wpłaty za wynajem pomieszczeń będą wpływały do kasy 

gminy. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy odpowiedział, że tak, gdyż muszą przejść przez budżet 

gminy. 

 

Jarosław Skiba stwierdził, że należałoby się zastanowić nad sprawowaniem nadzoru podczas 

wynajmu w dni wolne (weekendy). 

 

Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że jeżeli będzie potrzeba ustalenia zasad wynajmowania 

pomieszczeń klasowych zostanie przygotowany odrębny projekt uchwały. Przypomina sobie, 

że podejmując uchwałę odnośnie ustalenia stawek za wynajem sal gimnastycznych, część 

stawki miała być przeznaczona na utrzymanie tych sal. 

 

Mariusz Krzyżanowski zauważył, że w projekcie uchwały nie ma paragrafu, komu powierza 

się wykonanie uchwały. 

 

Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że nie jest to uchybienie, gdyż i tak wójt czuwa nad 

wykonaniem uchwały. 
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Stefania Sierocińska zapytała, kto będzie pisał projekt edukacyjny. 

 

Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że będzie on pisany we współpracy z Fundacją Rozwoju 

Demokracji Lokalnej, która weźmie na siebie przetargi związane z wyjazdami, do 

przerobienia dla fundacji będzie 250.000 zł, a dla gminy 350 000 zł. 

 

Jarosław Skiba stwierdził, że za wynajem sali lekcyjnej stawka wynosi 30zł+VAT, a jak to 

będzie wyglądało z klientem indywidualnym. Zgadza się z tą kwotą pod potrzeby projektu. 

 

Andrzej Wiśniewski poinformował, że w projekcie uchwały są zapisy o obniżeniu kwoty za 

wynajem. W uzasadnionych przypadkach wójt może podjąć w tej sprawie decyzję. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w 

sprawie określenia stawek opłat za wynajem pomieszczeń dydaktycznych w publicznych 

placówkach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Zwierzyn pod głosowanie. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 

radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XII/71/2015. (Uchwała w załączeniu do 

protokołu). 

 

e) zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy poinformowała o zmianach wprowadzonych w 

uchwale budżetowej na 2015r. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2015 rok (opinia nr 58/2015 w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję.  

 

Stefania Sierocińska zapytała, czy plan budżetu na oświatę nie był doszacowany na początku. 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek odpowiedziała, że tak właśnie się stało. 

 

Stefania Sierocińska stwierdziła, że każde sołectwo na swój fundusz, a tu dochody przeznacza 

się na sale wiejskie. 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek odpowiedziała, że właśnie wystąpiły większe dochody z wynajmu 

sal i te środki przeznacza się na sale. 

 

Włodzimierz Nobis zapytał, czy jest przewidziany zakup pieca do szkoły w Górkach 

Noteckich. 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek poinformowała, że na poprzedniej sesji zostały przesunięte środki w 

budżecie gminy z przeznaczeniem na ten piec. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok pod głosowanie. Projekt uchwały został 

przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr XII/72/2015. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 
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      f) zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek w kwestii wyjaśnienia poinformowała, że w budżecie gminy na 

2015r. zaplanowano przychody budżetowe z tytułu zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie 

planowanego deficytu oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. W bieżącym roku nie 

ma ekstra dodatkowych środków, a wydatki są realizowane zgodnie z planem, dlatego są 

zobligowani do zaciągnięcia kredytu.  

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego (opinia nr 59/2015 w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. 

 

Stefania Sierocińska zapytała, czy nie ma innej możliwości, jak zaciąganie kredytu i spłata 

nim innych.  

 

Tomasz Marć wójt gminy odpowiedział, że widzi możliwe cięcia w oświacie, do której gmina 

dokłada około 3 mln złotych. 

 

Stefania Sierocińska zapytała, ile gmina ma nieopłaconych i umorzonych podatków. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że umorzonych nie ma, a ściągalność podatków jest większa niż 

to było dotychczas. 

 

Stefania Sierocińska zauważyła problem w gimnazjum w Górkach Noteckich, gdzie 

funkcjonowała klasa 7 osobowa. Stwierdziła, że Rada, tylko zatwierdza budżet, nad jego 

realizacją czuwa wójt. Jako Rada przyjęliśmy budżet na 2015r., w którym jest zapis o 

kredycie długoterminowym. Jako Rada daliśmy wolną rękę na wydatkowanie. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w 

sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego pod głosowanie. Za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 5 radnych (Włodzimierz Nobis, Jacek Warchał, Mariusz Krzyżanowski, 

Dorota Kruszyna, Mirosław Gniewczyński), przeciw głosowało 7 radnych, wstrzymało się od 

głosu 3 radnych (Justyna Pawlak-Gudynowska, Renata Wąsik i Urszula Kruszyna). Projekt 

uchwały zwykłą większością głosów został odrzucony. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 8 i o godz. 14
55 

 ogłosił przerwę 

w obradach. 

   

9. Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i 

zapytania radnych. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG o godz. 15
05 

wznowił obrady, stwierdzając, że 

na 15 radnych obecni są wszyscy radni. 

  

Robert Wcisło wnioskował o przeprowadzenie regulacji czasu oświetlenia na ścieżce 

rowerowej w Przysiece. 
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Włodzimierz Nobis: 

 zgłosił awarię oświetlenia na zakręcie ulic koniec Santockiej początek Kolonii 

Santockiej w Górkach Noteckich,  

 wnioskował o ujęcie w planie wyasfaltowania ul. Zamkowej w Górkach Noteckich w 

obrębie domków jednorodzinnych, tj. ok. 0,5 km do zakrętu, informując, że droga ma 

już przygotowane podłoże, 

 wnioskował o uzupełnienie dziur na drodze Górki Noteckie - Płomykowo, 

 zapytał o gwarancję remontowanej drogi w Brzezince, gdyż jakość położonego 

dywanika po miesięcznej eksploatacji daje o sobie znać, pojawiły się przerwy i 

szpary, twierdząc, że po zimie będą liczne dziury,  

 prosił o sprostowanie do artykułu w Ziemi Strzeleckiej, w którym mowa o 

wyremontowaniu drogi Górki-Przyłęg, co jego zdaniem jest kłamstwem, dopytując 

się, kiedy będzie dokończenie remontu tej drogi. 

 

Tomasz Marć wójt gminy odpowiedział, że mogą ująć w planie wyasfaltowanie drogi 

Zamkowej, ale na to muszą być środki w budżecie. Nic nie gwarantuje, zwłaszcza po 

odrzuceniu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. Droga powiatowa Górki -Przyłęg 

zostanie zgłoszona do zarządcy. Droga w Brzezince zostanie zgłoszona w ramach gwarancji, 

która obejmuje 36 miesięcy. Zwrócą się o sprostowanie artykułu w Ziemi Strzeleckiej 

odnośnie drogi Przyłęg- Górki Noteckie. 

 

Mariusz Krzyżanowski zapytał: 

 na jakim etapie jest utylizacja eternitu na terenie Gminy Zwierzyn, 

 jak przedstawia się sprawa odzyskiwania VAT-u, 

 z uwagi na fakt, że wchodzi ustawa o zmianie podatku zapytał, czy gmina nadal 

będzie płaciła sobie podatek za drogi,  

 jak będzie wyglądała zapewniona ustawą nieodpłatna pomoc prawna dla 

wyszczególnionych grup społeczeństwa, ile osób może już z niej korzystać, czy jest 

wstępne rozeznanie w tej sprawie, 

 czy w gminie mamy szkolne biblioteki, gdyż można skorzystać z programu unijnego 

dla bibliotek. 

 

Tomasz Marć  odpowiedział, że dotychczas gmina nie miała opracowanego programu 

gospodarki utylizacji eternitu, zleciliśmy jego opracowanie, ale najpierw należy dokonać 

inwentaryzacji eternitu w gminie. 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek  odpowiedziała odnośnie zwrotu VAT, informując, że jest podpisana 

umowa z firmą doradczą i VAT jest odzyskiwany. Za rok 2010 mamy już odzyskany, 

wystawione zostały już korekty za 2011r. i odzyskujemy go na bieżąco.  W skali roku jest to 

około 10.000 zł.  

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy odpowiedział odnośnie porad prawnych, informując, że 

w gminie jest radca prawny zatrudniony na usługę, jest jeden dzień w tygodniu i wszyscy 

mieszkańcy mogą korzystać w celu ukierunkowania. Jeżeli będzie potrzeba udzielenia 

szczegółowej porady w zależności od sytuacji w jakiej znajdzie się osoba, to też można 

będzie skorzystać z takiej porady, ale nie jest to wpisane w umowę z naszym radcą. 

Poinformował, że bierzemy udział w programie bibliotecznym, jest już podpisana umowa. 

Odnośnie podatków  stwierdził, że zgodnie z nową ustawą  gmina nie będzie płaciła sobie 

podatku za drogi. 
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Renata Marcińczak: 

 wskazała na sterty gałęzi leżące przy drogach, stwierdzając, że drzewo zostało  

zabrane i należałoby zobowiązać do zabrania gałęzi,   

 poinformowała o spróchniałym drzewie na przeciwko posesji p. Kuczyńskiej przy ul. 

Wojska Polskiego w Zwierzynie,  

 zapytała kiedy rozpocznie się remont chodnika na ul. Wojska Polskiego w 

Zwierzynie w okolicach poczty. 

 

Tomasz Marć udzielając odpowiedzi w sprawie wywrotów po wichurze poinformował,  że 

grube gałęzie można było  zabrać, a pnie miały pozostać. Sytuacja zostanie sprawdzona.                 

W sprawie spróchniałego drzewa zostaną zrobione oględziny i jeżeli będzie potrzeba wystąpią 

o ścięcie do powiatu.  W związku z nieprzewidzianymi robotami po wichurze sprawa 

chodnika przesunęła się w czasie, ale na pewno będzie robiony, zorientuje się, czy jeszcze w 

tym roku. 

 

Urszula Kruszyna wnioskowała o: 

 namalowanie pasów przy przystankach autobusowych, gdyż dzieci wychodzące z 

autobusu szkolnego nie wiedzą, którą częścią jezdni mają przechodzić, a opiekunka 

nie jest w stanie nad grupą dzieci zapanować,   

 podcięcie konarów drzew na cmentarzu w Zwierzynie oraz wycięcie suchej lipy i 

brzozy pochylonej na pomnik. 

 

Tomasz Marć stwierdził, że sporo drzew zostało podciętych, te co zostały również zostaną 

podcięte. Czekają na mniejszy samochód, który będzie w stanie przejechać w miejsca, gdzie 

należy dokonać podcinki, ale może to przesunąć się w czasie.  

 

Mateusz Ostapiuk inspektor w UG odpowiedział, że pasy mogą być namalowane po 

zaakceptowaniu tego zadania przez komisję bezpieczeństwa z powiatu, ale sprawa zostanie 

zgłoszona.  

 

Grzegorz Kuchciński wnioskował: 

 w imieniu strażaków z Górek Noteckich o wsparcie przy naprawie opierzenia na 

wieży remizy strażackiej, uzupełnienia brakujących dachówek,  

 w imieniu mieszkańców Górek Noteckich prosił o szersze koszenie poboczy, problem 

dotyczy drogi rowerowej od starej poczty do szkoły, gdyż dzieci idące do szkoły boją 

się zwierzyny, która podchodzi blisko drogi,   

 zwrócił uwagę na potrzebę uporządkowania drogi powiatowej Górki-Przyłęg po 

ostatniej nawałnicy, gdyż drzewa które pozostały zagrażają bezpieczeństwu na 

drodze.   

 

Tomasz Marć poinformował, że zostanie wysłany pracownik urzędu w sprawie zorientowania 

się w zakresie prac na remizie. W sprawie zarośniętej ścieżki rowerowej postarają się 

zobowiązać właścicieli działek do wykoszenia poboczy. Drzewa przy drodze Górki Noteckie-

Przyłęg zostaną zgłoszone do zarządcy drogi.  

 

Anna Ryś-Konieczna zadała pytania: 

 czy jest możliwość wystawienia koszy na szkło przy cmentarzach w okresie święta 

zmarłych, 

 kiedy zostanie wylany asfalt przy PKP w Zwierzynie,  
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 poinformowała, że zaczynają się pojawiać dziury na ul. Wojska Polskiego w 

Zwierzynie,  

 czy już funkcjonuje CIS, jak nie, to kiedy rusza,  

 

Tomasz Marć poparł wniosek koszy na cmentarzu, informując, że jest idea sortowania śmieci 

również na cmentarzach. W sprawie uruchomienia CIS zaplanowane jest spotkanie na dzień 

29.10.2015r. Dziury na ul. Wojska Polskiego zostaną zgłoszone do zarządcy drogi.  

 

Włodzimierz Nobis prosił o uzmysłowienie staroście, że oni nie popuszczą jemu w sprawie 

drogi Przyłęg-Górki Noteckie, dopóki nie będzie zrobiona. Dodał, że drogą tą dowożone są 

dzieci szkolne. 

 

Tomasz Marć poinformował, że już rozmawiał w tej sprawie ze starostą, któremu oznajmił, że 

może dojść do barykady drogi. 

 

Stefania Sierocińska: 

 zapytała o wyjazd z ul. Kościelnej na drogę wojewódzką, 

 w imieniu mieszkańców prosiła o podcięcie gałęzi przy chodniku na ul. Wojska 

Polskiego w Zwierzynie, 

 zapytała, czy będzie robiony chodnik w okolicach BS w Zwierzynie. 

 

Tomasz Marć poinformował, że na chodnik są środki, w związku z  pracami wywołanymi 

przez wichurę wykonanie chodnika zostanie przesunięte w czasie. Wyjazd z ul. Kościelnej 

próbowano poszerzyć, nawierzchnia została zagęszczona zagęszczarką, ale wszystko się 

niszczy, zwłaszcza, gdy pojazdy poruszają się nieprawidłowo. Zmuszeni byliśmy to ponownie 

zagęścić, dlatego, żeby zdyscyplinować użytkowników drogi zostały dane pręty i taśma 

odblaskowa, żeby do czasu jak się nie zagęści nie jeździć po tej nawierzchni.  Problem 

podcięcia gałęzi się przewija, ale zostanie to zrobione. 

 

Anna Ryś-Konieczna ponowiła prośbę o kawałek dywanika lub kostki  koło przystanku 

autobusowego Zwierzyn II. 

 

Tomasz Marć poinformował, że teren przy przystanku Zwierzyn II miał być zrobiony przy 

pomocy ekipy, która kładła chodnik na ul. Wojska Polskiego ale, że go nie skończyła, to i 

tego nie zrobiła.  Nie jest to jednak zapomniane.  
 

Grzegorz Kuchciński zauważył, że na ul. Wojska Polskiego w Zwierzynie zostały 

przestawione słupy telekomunikacyjne, a on zgłaszał przeniesienie słupa w Górkach 

Noteckich i do tej pory nie zostało to wykonane, zadając pytanie, czy to taki duży koszt.  

 

Tomasz Marć poinformował, że za przestawienie słupów w Zwierzynie nie płacili, w Górkach 

Noteckich nie jest to łatwy temat. 

 

Justyna Pawlak-Gudynowska  zapytała, czy został złożony wniosek do LZMiUW w sprawie 

oczyszczenia rowu „Stara Noteć” w miejscowości Błotno-Gościmiec, czy jest już w tej 

sprawie odpowiedź i jaka. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że ten ciek wodny jest przewidziany do oczyszczenia w tym 

roku. 
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Mirosław Gniewczyński wnioskował o:  

 zgłoszenie nieświecących lamp przy posesji na ul. Kurowskiej 26B w Górkach 

Noteckich oraz za przejazdem w stronę Przyłęgu, 

 wskazał, że było czyszczenie kanału Pulsa, które doprowadziło do zakopania najlepiej 

zachowanego bunkru przy ul. Santockiej w Górkach Noteckich,  który dawniej był 

wyczyszczony i udostępniony –czy można go odkopać? 

Tomasz Marć odpowiedział, że nie będzie problemu, żeby odsłonięto bunkier, lampy zostaną 

zgłoszone, zaczęto współpracę z nową firmą i mają nadzieję, że będzie lepsza współpraca niż 

z poprzednią. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 9. 

 

10) Interpelacje, wnioski i zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski   

     i zapytania sołtysów. 

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, że na sali obrad jest dwóch sołtysów, informując, że jeżeli 

taka sytuacja będzie się powtarzała, to nie będzie wprowadzał tego punktu do porządku obrad. 

 

Wojciech Basiński sołtys sołectwa Zwierzyn –Sierosławice: 

 ponownie wnioskował o zatoczkę autobusową w Owczarkach,  

 wskazał na dwie ogromne dziury przy PKP w Zwierzynie, 

 poinformował, że do tej pory nie podcięto gałęzi przy drogach,  

 zapytał, kto będzie ściągał obwieszczenia wyborcze, proponując, że jak zrobi to 

gmina należałoby obciążyć komitety wyborcze kosztami,   

 wnioskował, żeby wyegzekwować ustawienie znaku na drodze Żółwin-Pławin 

określającego, która jest drogą główną. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że wykonanie zatoczki w Owczarkach zgłoszono do ZDW i nie 

uzyskali jeszcze w tej sprawie odpowiedzi. Plac przy PKP w Zwierzynie będzie 

wyasfaltowany. Z obwieszczeniami wyborczymi na tablicach ogłoszeń jeszcze poczekają i 

wystąpią do komitetów w celu przypomnienia o obowiązku usunięcia plakatów, ale chyba to 

nie jest proste. O znaku powiadomi wójta sąsiedniej gminy. 

 

Andrzej Wiśniewski w sprawie obwieszczeń wyborczych odpowiedział, że w stosunku do 

tych co wiszą na tablicach nie bardzo mogą coś zrobić, mogą działać w stosunku do tych, co 

wiszą na drzewach, gdyż mają dostęp do komitetów wyborczych.   

  

Janusz Lessnau sołtys Górecka wnioskował o: 

 załatanie dziury na zjeździe z drogi powiatowej w kierunku posesji p. Hanysa, 

twierdząc, że jakby miał tłuczeń, to dziury załata we własnym zakresie,   

 postawienie przystanku przy drodze powiatowej na krzyżówce w kierunku posesji p. 

Konopko (wniosek złożony wyłącznie na piśmie),  

 w imieniu mieszkańców Górecka wnioskował o wyasfaltowanie drogi wzdłuż boiska 

( wniosek złożony wyłącznie na piśmie). 

 

Elżbieta Saliwon sołtys Sarbiewa zapytała, kto sprzątnie gałęzie przy drogach w Sarbiewie, 
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gdyż duże pnie zostały wywiezione, a stosy gałęzi leżą wszędzie w okolicach  przystanku 

autobusowego, kapliczki, jeziora (zapytanie złożone wyłącznie na piśmie). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 10. 

 

11.  Wolne wnioski i informacje. 
 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn odczytała 

sprawozdanie pokontrolne komisji z przeprowadzonej kontroli w dniu 19 października 2015r. 

w Urzędzie Gminy Zwierzyn przez zespół kontrolny nr 5/2015 odnośnie kontroli wyjazdów 

służbowych Wójta Gminy Zwierzyn i pracowników Urzędu Gminy w 2015 roku, informując, 

że komisja nie ma wniosków pokontrolnych, ale  zaleca opisywać szczegółowo cel wyjazdu 

służbowego (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Tomasz Marć wójt gminy poinformował, że zalecenie zostanie wdrożone. 

 

Włodzimierz Nobis poinformował, że będzie nieobecny na XIII sesji Rady Gminy Zwierzyn 

w związku z wyjazdem do sanatorium. 

 

Jarosław Skiba poinformował, że Komisja Społeczna Rady Gminy Zwierzyn odbyła 

posiedzenie w dniu 26 października br., na którym zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

stawek opłat za wynajem pomieszczeń dydaktycznych w publicznych placówkach 

oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Zwierzyn oraz dokonała oceny 

utrzymania czystości i estetyki cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Zwierzyn (punkt 

ten miał charakter wyjazdowy). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że: 

 29 października br. o godz. 12
00

 w Komendzie Powiatowej Policji w Strzelcach 

Krajeńskich odbędzie się uroczyste poświęcenie nowych radiowozów, na które 

zaproszeni są wszyscy radni Rady Gminy Zwierzyn (pismo w załączeniu do 

protokołu), 

 następna sesja Rady Gminy Zwierzyn odbędzie się 25 listopada 2015r. o godz. 13
00

. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 11. 

 

12. Zamknięcie XII zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

         Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn 

Mirosław Gniewczyński o godzinie 16
30

 zamknął obrady XII zwyczajnej Sesji Rady Gminy 

Zwierzyn. 

 

 

     Protokółowała:                                                                 P r z e w o d n i c z y ł : 

Inspektor ds. obsługi RG                                           Przewodniczący  Rady Gminy Zwierzyn 

 

Marzena Kaczmarek                                                            Mirosław Gniewczyński 
 

 


